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Punktreferat af Brugerråd møde 23 oktober 2023 
 

Deltagere: 
 
Dragør Bådelaug Dan Pio DP 

Dragør Sejlklub Tom Lindquist  
(Formand) 

TL 

Fiskeriforeningen Peter Leth PL 

Frivillige 
museumsforeninger 

Niels Andersen NA 

Strandjagtforeningen Arne Holten AH 

Kajakklubben Pilen,  
Dragør Kajakklub,  
Dragør Frømandsklub og  
Dragør Roklub 

Ricco Bøhm Leth RL 

Erhvervsforeningen for 
Dragør Havn 

Lars Winding  
(Næstformand) 

LW 

Dragør Motorbådsklub Niels Christensen NC 

Foreningen for Skurbyens 
bevarelse 

John Lapain JL 

Kommunalbestyrelsen Trine Søe TS 

Center for Plan, Teknik og 
Erhverv 

Jesper Horn Larsen JL 

Havnefoged Finn Frigast Larsen  FL (Ref) 

 
0) Diskussion af ”Standardagenda for Brugerråd for Dragør havns møder”. 

Rådet godkendte standardagenda for Brugerråd for Dragør havns møder, med en bemærkning 
om at agendaen kunne justeres efter behov. 

 
1) Emner vedrørende drift og vedligehold af havn og faciliteter. 

Havefogeden orienterede om weekendens ekstreme vejr og højvande samt havnens tiltag for 
at imødegå disse. Dragør Havn er sluppet relativt billigt. Emnet medførte en debat om 
Flydebroen i Færgehavnen holdbarhed og vedligeholdelse.  
a) Havnekontorets åbningstider 1. november 2023 til 1. marts 2024.  

Rådet anerkendte havnens oplæg til reduceret åbningstider, hvor torsdage 
eftermiddagsåbent 1600-1730 stoppes i hele perioden. Havnekontoret lukkes minimum i 
perioden 18. december 2023 til 15. januar 2024. Der bibeholdes en ”vagttelefon” ved 
havnefogeden/havneassistenten med henblik på beredskab mod højvande eller 
ekstraordinær stærk vind. Rådet ønskede at der opretholdes snerydningsberedskab i 
perioden. Rådet sender anbefalingen videre til Fagudvalgets beslutning.  
Der blev diskuteret en ændring til havnekontorets telefontid, så telefontiden evt. blev flyttet 
fra kontorets åbningstid 10 -12 på hverdage. Ændringen vil blive undersøgt af Havnen. 

b) Projekter: 
i) Nye pladser og ændring til dampskibsbroen. 

Havnefogeden orienterede om de nye pladser på Søndre Mole samt ændring af 
pladserne for enden af Dampskibsbroen. 
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ii) Asfaltering af 3 moler/broer. 
Rådet blev orienteret om asfaltering af Dansesalen, Lodsbroen og Dampskibsbroen. 
Den planlagte termin for asfalteringen er Lodsbroen i begyndelsen af uge 44 (30.-31. 
OKT 2023) og Dansesalen umiddelbart efter i samme uge. Dampskibsbroen er sat til 
ultimo marts 2024. Havnekontoret er ansvarlig for at varsle berørte fastliggere og 
anmode ejere om at fjerne udstyr og grej på broerne/molerne. På Dampskibsbroen vil 
oprydning og fjernelse af Pramme, kasser, udstyr og grej ske i løbet af februar 2024 i 
samarbejde mellem Havnen, Strandjagtforeningen og bådejerne.     

c) Andre emner: 
i) Dragør Bådelaug spurgte ind til mastekranen i Ny Havn, der gik i stykker i blæsevejret 

torsdag d. 19 OKT. Havnen fortalte, at kranen ville blive klar senest onsdag d. 25 OKT.  
 

2) Emner vedrørende udlejning af ejendomme og arealer. 
a) Rådet besluttede, at havnen skulle udarbejde et oplæg til et overordnet ordensreglement 

for at især politiet havde noget konkret at forholde sig til, i forhold til deres indsats mod 
uorden og larm ved Dragør Bådelaug og opretholdelse af forbuddet mod badning i 
havnebassinerne. Råddets rådgivning vedr. ”Boets efter Dirch Chrillesens skur A06 og A07. 
Brugerrådet anbefaler at afgørelsen udsættes til efter DR optagelser i Skurbyen foråret 
2024. 
Brugerrådet diskuterede skurbyens reglement i en større sammenhæng og besluttede at 
rådets rådgivning vedr. Boets efter Dirch Chrillesens skur A06 og A07 udsættes til foråret 
2024. 

b) Udbuddet af det gamle værft og følgevirkning for havnen. – Behovet for en ny koldhal.  
Repræsentanten fra Center for Plan, Teknik og Erhverv JL orienterede om status for 
udbuddet af det gamle værft og Havnen forklarede det følgelige behov for en koldhal eller 
udvidelse af masteskuret i Ny Havn, for bl.a. at kunne stille havnens maskinpark og træ til 
vedligeholdelse af havnen under tag. Rådet debatterede emnet og anbefalede at man gik 
videre med projektet, under iagttagelse af Dragør Sejlklubs bemærkninger til projektet om 
at tilsikre nødvendig plads til afrigning og klargøring af master i Ny havn. Dragør Sejlklub vil 
fordele deres bemærkninger til rådet og Kommunalbestyrelsens repræsentant tager rådets 
rådgivning med til Kommunalbestyrelsen. 

c) Nye motionsinstrumenter på arealet mellem nuværende lege/motions område og Dragør 
Bådelaug. 
Rådet diskuterede oplægget til Kommunalbestyrelsen om nye motionsinstrumenter på 
arealet mellem nuværende lege/motions område og Dragør Bådelaug. Dette medførte en 
debat om larm på havnen i forbindelse med motionisters brug af musik til deres øvelser og 
træning især om morgen. Rådet anmodede havnen om at indarbejde dette i 
ordensreglementet. TS vil tage emnet med til overvejelse i sin gruppe i 
kommunalbestyrelsen. 
 

 
3) Emner fra årshjul. 

a) Bådoptagning 2023 – Uerfaren havnefoged – Nye procedure for 0 -5T – 5-10T – og over 
10T. 
Havnefogeden gennemgik ideen med et årshjul, hvor havnen var på årshjulet samt 
afprøvning af ny procedure for optagning af både i 2023, med tre inddelinger af vægt. 
Rådet anbefalede fortsat brug af et årshjul og bad om at havnen ville komme med et oplæg 
til 2024 sæsonen (1/4 24 – 31/3 25) til forårsmødet.      

 
4) Havnens udvikling. (Dragør Havn Vision, Lokalplan 70, Kommuneplan mv.)  

a) Kystsikring. 
Repræsentanten fra Center for Plan, Teknik og Erhverv orienterede om status og planen 
for kystsikring i Dragør, en statslig løsning og en lokal løsning og havnefogeden orienterede 
om sammenhængen mellem kystsikring og Dragør Havn, hvor det var vigtigt at udviklingen 
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af havnen sås i en sammenhæng med kystsikringen. Havnen havde også noteret sig at der 
i kommunens budget nu var en sammenhæng mellem kystsikring og havnen.  

b) Langtidsplanlægning. 
Rådet besluttede at bruge agendapunktet til at have et fast emne på hver møde, hvor man 
kunne debattere den mere vidtrækkende planlægning.    

c) Vision og muligheder. 
Rådet besluttede at bruge agendapunktet til at have et fast emne på hver møde, hvor man 
kunne debattere i hvilken retning rådet så havnen udvikle sig og hvor rådets medlemmer 
kunne komme med input til udviklingsmuligheder til diskussion med en længere 
modningstid.   
  

5) Forslag fra Brugerrådet til havneadministrationen. 
a) Udarbejdelse af et overordnet ordensreglement for Dragør Havn. 
b) Udarbejdelse af en kontaktliste for Brugerråd for Dragør Havn. 
 

6) Høringssager 
Rådet besluttede som en generel retningslinje, at rådets sekretær skulle rundsende 
høringssager til rådets medlemmer, men at rådets medlemmer fortsat selv skulle fremsende 
deres eventuelle høringssvar og samtidig sende deres svar at alle medlemmer. I de tilfælde 
hvor der var bred enighed i rådet om et høringssvar, skal rådet fremsende et samlet svar.      
a) For-høring om udvidelse af Stejleparkeringen.  

Udvidelsen af parkeringen af stejlepladsen blev debatteret. 
b) Naboorientering vedr. ny lodsstation på Dragør Havn. 

Ny lodsstation på Dragør Havn blev debatteret. Flere havde indsendt selvstændige 
høringssvar. 

c) Naboorientering om en tredje værftshal til Dragør Bådeværft. 
En tredje værftshal til Dragør Bådeværft blev debatteret. Flere havde indsendt 
selvstændige høringssvar. 
 

7) Forslag fra Brugerrådet til kommunen, herunder kontakt til det politiske niveau. 
a) Havnekontorets åbningstider 1. november 2023 til 29. februar 2024. 
b) Der var ingen samlet tilbagemelding på høringsager. 

 
8) Kommunikation/markedsføring af havnen over for borgerne og det politiske.  

Havnefogeden deltagelse til det nye Turistråd. 
Havnefogeden orienterede om at han var udpeget til sidde i det nyoprettede Dragør 
Turistråd på vejene af Brugerråd for Dragør Havn. Formålet er at sikre at havnen interesser 
bliver varetager, hvad angår øget turisme, flere gæstesejlere og besøgende samt mere 
forretning til de erhvervsdrivende på havnen. Første møde i turistrådet havde været en 
positiv oplevelse hvad angår havnens interesser.   

 
9) Koordinering mellem klubber i forhold til arrangementer og tiltag. 

Formanden besluttede at lægge punkt 9 og 10 på agendaen sammen pga. mødet længde. 
 

10) Bordet rundt orientering fra klubber og brugere. 
Der var ikke emner til koordinering mellem klubber og foreninger. 
Flere medlemmer orienterede om forskellige julearrangementer hen mod og i december. 
Kontaktlist for Brugerråd for Dragør Havn bliver udsendt sammen med referatet fra første 
møde. 
 
Næste møde: 
Mandag d. 5. februar 2024 kl. 17:30 
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